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V Bratislave, 11.04.2019 

Vážení členovia Slovenskej plaveckej federácie, 
milé kolegyne, milí kolegovia,  
milí plaveckí priatelia, 

v súvislosti s blížiacou sa konferenciou by sme Vám radi predstavili víziu ďalšieho smerovania na-
šej federácie a kolegov, ktorí túto víziu zdieľajú a sú pripravení uchádzať sa o Vašu dôveru a man-
dát, aby ju mohli napĺňať. 

I. NAŠA VÍZIA 

1. Modernizácia stanov SPF 

Stanovy sú najvyšším predpisom, ktorým sa spravuje SPF. Nevyhnutným predpokladom ďalšieho 
rozvoja a fungovania SPF sú preto bezchybné stanovy. Radi by sme pripravili návrh zmeny súčas-
ných stanov s cieľmi, ktoré možno zhrnúť do týchto bodov: 

- zjednodušenie a sprehľadnenie stanov a odstránenie rôznych interpretačných nejasností, 

- spresnenie vymedzenia kompetencií a zodpovednosti jednotlivých orgánov SPF, ale tiež ďalších 
funkcií v rámci SPF. Prezident a Rada SPF by sa mali viac venovať tvorbe stratégie a dlhodobé-
mu plánovaniu, samozrejme v rozsahu odsúhlasenom konferenciou SPF. Generálny sekretár by 
mal byť zodpovedný za denno-denné prevádzkové riadenie sekretariátu a plnenie stratégie a plá-
nov stanovených Radou SPF. Na základe zmenených stanov by sa následne definovala pracovná 
náplň, kompetencie a zodpovednosti jednotlivých zamestnancov sekretariátu. 

- väčšia delegácia právomocí na jednotlivé plavecké športy, aby vo vymedzených oblastiach mohli 
samostatne nakladať s alokovanými rozpočtovými prostriedkami, ide napríklad o organizáciu a 
riadenie celoštátnych súťaží a iných súťaží. 

- upraviť poslanie SPF, ktorým by podľa nášho názoru nemalo byť len vrcholové plávanie. SPF by 
mala väčšiu pozornosť venovať práci s deťmi, teda predškolskému plávaniu, rozvoju základného 
plaveckého výcviku pre deti, výber talentov a ich následnému zabudovaniu do vrcholového plá-
vania. SPF by ďalej mala venovať pozornosť tiež plavcom v kategórii dospelých (tzv. masters 
plavcov) ako aj podpore vzdelávania a zvyšovaniu kvalifikácie a odbornej schopnosti trénerov. 
Tomuto sa osobitne venujeme v samostatnom bode. 

Pracovný návrh stanov by sme v dostatočnom časovom predstihu pred konaním ďalšej konferencie 
SPF zverejnili na verejnú diskusiu a pripomienkovanie. 



2. Skupinové reprezentačné sústredenia juniorov 

Chceme otvoriť diskusiu na túto tému. V súčasnom systéme sú skupinové reprezentačné sústredenia 
mladších a starších juniorov hromadné, teda zúčastňuje sa ich relatívne veľký počet plavcov. Počet 
trénerov je na druhej strane nízky. Výsledkom je, že tréner pracuje so zverencami, ktorých bližšie 
nepozná, nemá detailný prehľad o absolvovanej príprave v klube, štruktúre ich tréningov, hlavných 
disciplínach, na ktoré sa špecializujú a ich dlhodobých plánoch.  

Alternatívu k súčasnému systému vidíme v alokácii finančných prostriedkov (v alikvotnej čiastke) 
trénerom jednotlivých reprezentantov a ich zverencom. Umožnili by sme im tým výjazd na sústre-
denie vo vlastnej réžii, vlastnom tréningovom procese, ktorý zmysluplne nadviaže na predchádzajú-
cu prípravu. Myslíme si, že tento návrh zabezpečí efektívnejšie využitie našich finančných pro-
striedkov a pozitívne sa tiež prejaví na dosiahnutých výsledkoch.  

3. Zníženie administratívnej záťaže 

Radi by sme v maximálnej možnej miere znížili administratívnu záťaž vo všetkých oblastiach fun-
govania našej federácie. Ako príklad uvedieme dnešný systém preplácania finančných prostriedkov 
jednotlivým plaveckým klubom v rámci 15% z rozpočtu SPF, ako aj financií z ÚTM, ktorý je časo-
vo aj administratívne veľmi náročný.   

Je samozrejme potrebné sa držať základného právneho rámca od Ministerstva školstva Slovenskej 
republiky, avšak nie je potrebné sprísňovať kritéria pre jednotlivé plavecké kluby. Tiež nepovažu-
jeme za ideálne, že sa uprednostňujú vybrané plavecké značky na úkor ostatných a pod. 

4. Propagácia a vzťahy s verejnosťou 

V spolupráci s odborníkmi pripravíme komunikačnú stratégiu SPF a budeme systematicky pracovať 
na jej plnení. Radi by sme modernizovali webovú stránku SPF, ktorá ako základný marketingový 
nástroj nezodpovedá štandardom dnešnej doby a nie je tiež úplne prehľadná. Obrovský, zatiaľ tak-
mer nevyužitý potenciál vidíme tiež v práci so sociálnymi sieťami, kde by sme viac a pravidelne 
mohli komunikovať rôzne témy, ako napríklad dosiahnuté úspechy, predstavovať osobnosti a sys-
tematicky tak pracovať na zviditeľňovaní a popularizácii plaveckých športov. 

5. Vnútorná komunikácia 

Pri spoločných diskusiách zástupcovia jednotlivých plaveckých klubov spomínali nedostatok in-
formácií o plánoch, aktuálnom dianí a prijatých rozhodnutiach orgánmi SPF. Do budúcna preto po-
silníme vnútornú komunikáciu v rámci SPF, či už formou emailov, platforiem na sociálnych sie-
ťach, a samozrejme tiež formou osobných stretnutí. 

6. Masters plavci 

Radi by sme vytvorili komisiu pre plavcov v kategórii masters, ktorí v súčasnosti v rámci SPF ne-
majú zastrešenie. Podľa nášho názoru je aj táto kategória plavcov cestou k ďalšej popularizácii plá-
vania. Vo svete, ale aj u nás na Slovensku sledujeme obrovskú popularitu triatlonu a diaľkového 
plávania. Túto vlnu by sme mali využiť a mali by sme do plaveckých klubov prilákať ľudí, ktorí 
plávali v detstve, ale aj úplných začiatočníkov. Prinieslo by to nasledovné výhody: 
- viac členov v jednotlivých plaveckých kluboch a tým aj dodatočný zdroj financií, 



- úspechy masters plavcov sú výbornou formou propagácie a popularizácie plávania a tým aj 
SPF, 

- väčším počtom plavcov by sa postupne vytváral tlak aj na politikov, predovšetkým v samos-
právach, ktorí by počúvali hlas svojich voličov; veríme, že aj toto môže byť jedným z pro-
striedkov na to, aby sa viac začalo investovať do stavby a rekonštrukcii plavární,   

- plavci v kategórii masters športujú popri svojej práci, mnohí zastávajú manažérske pozície, 
teda ide o zaujímavú skupinu aj z hľadiska asignácie 2% dane. 

Skúsenosti zo zahraničia tiež potvrdzujú, že hlavné preteky masters organizuje samostatná jednotka 
v rámci plaveckej federácie.  

II. PREDSTAVENIE KANDIDÁTOV 

Pred začiatkom predstavenia jednotlivých kandidátov pracovného tímu s cieľom konať transparent-
ne, by som rád vyjadril osobnú podporu Mgr. Ivanovi Šulekovi na post prezidenta SPF, ktorý svo-
jími skúsenosťami a osobnými predpokladmi vie zjednotiť plaveckú oblasť, priniesť nové nápady a 
myšlienky. 

Ing. Rastislav Bielik – kandidát na viceprezidenta pre plávanie 

Športu sa venujem od svojich šiestich rokov. Najskôr som sa orientoval primárne na plávanie, ne-
skôr som prešiel na triatlon. Slovensko som reprezentoval v rámci európskych pohárov a medziná-
rodných pretekov v triatlone. Aktívnemu, vrcholovému plávaniu som sa venoval ešte aj počas svoj-
ho vysokoškolského štúdia pod vedením Mgr. Gabriela Barana. 

Vzdelaním som ekonóm. Po absolvovaní obchodnej akadémie som študoval na Ekonomickej uni-
verzite v Bratislave, Národohospodárskej fakulte. 
  
Po skončení univerzity som sa zapojil do riadenia a rozvoja plaveckého klubu ROYAL. Čerpám pri-
tom jednak zo svojich skúseností aktívneho plavca a triatlonistu, ale tiež zo svojho ekonomického 
vzdelania. V rámci klubu mám na starosti tréningy a prípravu mladších juniorov, rozvoj plávania 
detských vekových kategórií a tiež kategóriu dospelých – masters. Pokiaľ ide o samotný chod nášho 
klubu, mám na starosti ekonomické aspekty jeho fungovania – financovanie, supervízia vedenia 
účtovnej agendy, plavecké kempy pre deti aj masters vrátane cenových kalkulácií a zabezpečenia 
všetkých organizačných záležitostí. Vďaka tímovej práci sme spolu s mojimi spoločníkmi za rela-
tívne krátke časové obdobie urobili z nášho plaveckého klubu významného aktéra, a to aj na naj-
vyšších plaveckých fórach. Popri plávaní so svojimi spoločníkmi rozvíjame ďalšie, podnikateľské 
aktivity, takže mám skúsenosti aj s prípravou podnikateľských plánov, samotnou realizáciou a ma-
nažmentom viacerých projektov, či už po ekonomickej alebo personálnej stránke. 

Kombináciu spomenutých skúseností aktívneho športovca, ekonomického vzdelania a manažér-
skych zručností teraz ponúkam Slovenskej plaveckej federácii v rámci svojej kandidatúry na vice-
prezidenta pre plávanie. 

Doc. JUDr. Lucia Mokrá, PhD. – kandidátka na členku rady SPF pre legislatívu a právo  

Lucia sa venuje plávaniu od svojich 7 rokov. Začínala v plaveckom klube Bojnice, následne Prievi-
dza – Bojnice a v súčasnosti ako masters plavkyňa pôsobí v  Slovenskej asociácii plaveckých špor-
tov masters. Na MS masters Budapešť 2017 bola 21 (50 Z) a 23 (50 M). 



Lucia vyštudovala politológiu a právo a v súčasnosti pôsobí ako dekanka na Fakulte sociálnych 
a ekonomických vied Univerzity Komenského (FSEV UK). V odbornej praxi sa orientuje na me-
dzinárodné a európske právo, ochranu ľudských práv.  

Lucia do riadenia a rozvoja SPF prispeje: 
- svojou odbornou právnou špecializáciou,  
- bohatými manažérskymi skúsenosťami z oblasti riadenia tímu (800 študentov, 80 zamest-

nancov) a z oblasti financovania (ročný rozpočet 1,2 mil. EUR, projektové financovanie za 
ostatných 15 rokov v rozsahu viac ako 40 projektov národných, európskych a medzinárod-
ných) a v  

- svojimi jazykovými znalosťami (anglický, nemecký, taliansky a francúzsky jazyk) – naprí-
klad pri rokovaniach si zahraničnými plaveckými federáciami.  

Mgr. Radoslav Sabol – kandidát na člena rady SPF pre plávanie 

Rado sa venuje plávaniu od svojich 6 rokov. Začínal vo vodnopólovom klube Červená hviezda Ko-
šice (súčasný Športový klub Polície Košice), kde získal veľmi kvalitné základy pre neskoršie pôso-
benie v atletike, ktorej sa aktívne vrcholovo venoval až do svojich devätnástich rokov. Športu však 
zostal verný aj naďalej. 

Rado pracoval 24 rokov ako policajt. Popri práci vyštudoval vysokú školu v odbore Sociálna práca 
v Prešove. 

Od roku 2012 Rado aktívne pôsobí v plaveckom klube ŠKP Košice, pričom prešiel viacerými pozí-
ciami: 

- od roku 2012 člen výkonného výboru, 
- v roku 2015 asistent trénera, 
- od roku 2016 tréner a zároveň prezident ŠKP Košice, 
- od roku 2018 sa uvedeným funkciám venuje na plný úväzok. Okrem oddielu plávania riadi 

aj klub vodného póla (ŠKP Modrí Draci), klub Ilyo Taekwondo Košice, klub športovej 
streľby, klub bojových umení a cestnej cyklistiky. Spolu ide o viac ako 500 aktívnych čle-
nov. 

Rado by rád do riadenia a rozvoja SPV prispel svojimi manažérskymi skúsenosťami, ktoré načerpal 
jednak v policajnom zbore, kde riadil odborníkov a špecialistov na rôznych pracoviskách a tiež ako 
tréner a prezident ŠKP Košice, ktorý sa reálne v praxi zaoberá všetkými aspektami chodu športové-
ho klubu, navyše naprieč rôznymi športovými odvetviami. 

Ing. Tomáš Klobučník – kandidát na člena rady SPF ako zástupca športovcov 

Tomáš je dlhoročný reprezentant Slovenskej republiky, mnohonásobný držiteľ slovenských rekor-
dov, účastník dvoch olympijských hier, viacnásobný účastník majstrovstiev Európy a sveta. Svojou 
doterajšou činnosťou prispieval k rozvoju dobrého mena SPF a slovenského plávania. 

Tomáš by rád do riadenia SPF priniesol svoje skúsenosti s fungovaním iných plaveckých zväzov. 
Ďalej plánuje zužitkovať svoj kredit a kontakty v zahraničí, aby na slovenské súťaže pritiahol kva-
litných zahraničných plavcov, čo bude mať pozitívny vplyv na motiváciu a rozvoj našich plavec-
kých talentov.   



*** 

Milí plaveckí priatelia, spolu s vyššie predstavenými kandidátmi deklarujeme, že je našou úprimnou 
snahou prispieť našou troškou k zvýšeniu kvality činnosti SPF a tak k rozvoju plaveckých športov 
na Slovensku. Nechávame už samozrejme na Vašom zvážení, či našu ponuku prijmete.  

Spolu s kolegami sme otvorení novým myšlienkam, diskusii a radi si vypočujeme aj pripomienky 
k našim návrhom. V prípade záujmu ma, prosím, kontaktujte buď emailom na bielik@royalclub.sk 
alebo na telefónnom čísle +421 904 208 448. 

S priateľským pozdravom 

Rastislav Bielik s kolegami

mailto:bielik@royalclub.sk

